
Poštovana,

Temeljem našeg telefonskog razgovora i upita u vezo problematike sa blokadom brodogradilišta 3.Maj 
dd Rijeka, želim Vam se zahvaliti interes i izjaviti sljedeće.

Moja tvrtka je bila kooperant sa brodogradilište 3.Maj više od 20 godina, a istovremeno smo radili i u 
drugim velikim hrvatskim tvrtkama kao što su brodogradilišta Brodosplit, Brodotrogir, Kraljevica, 
Vitkor Lenac, Uljanik i drugi, te smo bili uz brodogradilišta u sva teška vremena i dijelili zajedno sve 
probleme i poteškoće. Spajanjem 3.Maja i Uljanika sve je krenulo „naopako“ u 3.Maju i prestala su 
redvna plaćanja za naš težak „rudarski“ rad. Obzirom da smo mi radili usluge zavarivanja, brušenja, 
montiranja i druge poslove i da ljudi koji taj posao rade zaslužuju da njihova plaća bude isplaćena, mi 
smo podizali kredite i prodavali imovinu kako bi platili sve doprinose i plate djelatnicima, a nama nisu 
plaćanje fakture i 3.Maja i Uljanika od 2017.g.. Istovremeno su brodogradilišta plaćala fakture drugim 
tvrtkama za druge poslove kao što je npr. pranje trotoara.

Iako smo uspjeli podmiriti sve svoje obaveze prema radnicima, plate, doprinose i sl. ipak nismo imali 
dovoljno sredstava da platimo obveze prema državi po osnovu PDV-a (vezano za izlazne fakture 
prema Uljanik grupi koje nikad nismo naplatili ) pa smo došli u blokadu i imamo velike probleme, ne 
možemo podmiriti taj dug, a istovremeno su naša potraživanja od brodogradilišta dvostruko veća.

Iz porezne upravu su pokazali određeno razumijevanje i korektan odnos, te su bili spremni i na 
sporazum gdje bi se napravili deblokada, ali bi za porezni dug morali osigurati garanciju. Kako nijedna 
komercijalna banka ne želi dati garanciju ili kredit bilo kojoj tvrtki povezanoj sa brodogradilištima, 
predlagali smo da 3.Maj dadne garanciju i da za godinu ili dvije onda se podmiri taj dug, kad 
brodogradiliše bude imalo sredstva da podmiri naša potraživanja ili smo predlagali da se napravi 
cesija, ili bilo kakav sporazum prihvatljiv za sve strane kako bi naša tvrtka izašla iz blokade, međutim u 
ovih skoro dvije godine ništa se nije pomakelo na bolje za nas, te se očekuje da mi sada budemo u 
blokadi i stečaju još dvije godine, što za nas vjerovatno znači i likvidaciju. Porezna uprava je već stavila 
hipoteke na postojeću imovinu (na kojo su već hipoteke banki po kreditima), računi su već odavno 
blokirani, te mi ne žalimo mirno prihvatiti gašenje naše tvrtke koju smo mukotrpno stvarali 25 godina.

Sa žaljenjem smo pokrenuli ovrhu prema 3.Maju, nakon što su propali svi pokušaji da napravimo 
sporazum koji bi omogućio da izvedemo svoju tvrtku iz blokade.Na sve naše molbe i vapaje su ostali 
svi nijemi i nije pokazano razumijevanje iako smo i mi u teškoj situaciji isto kao i 3.Maj i naši djelatnici 
žele dalje raditi i graditi nove brodove.

U potpunosti podržavamo ponovno pokretanje proizvodnje u 3.Maju i želimo sve najbolje za 
brodogradilište i za sve njegove djelatnike, ali nije rješenje da kooperanti i male tvrtke istovremeno 
propadnu i snose sav teret i posljedice lošeg vođenja Uljanik grupe. Nedavno smo, kao i drugi 
kooperanti pod pritiskom i zbog želje da se pokrene proizvodnja potpisali Izjavu kojom smo izjavili da 
ćemo ovrhu odgoditi na razdoblje od 2 godine, ali smo uz tu Izjavu i ponovno tražili i molili da nam se 
pokaže razumijevanje, da nam se pomogne da izađemo iz blokade i da se naš porezni dug onda 



odgodi za to razdoblje, ali kako na te naše molbe nije bilo pravog i korektnog odgovora, bili smo 
primorani na ovaj potez pokretanja ovrhe.

Imali smo odgovore od dobrog i korektnog čovjeka Edi Kučana i gosp. Juraja Šoljića koji su izrazili 
razumijevanje, te želju i volju da nam se pomogne, ali njima su mogućnosti ograničene te usprkos 
njihovoj velikoj borbi za brodogradilište i sve djelatnike brodogradilišta oni ne mogu puno učiniti bez 
pomoći drugih sudionika u procesu spašavanja 3. Maja.

U Izjavi koju smo potpisali stoji da će se sporazumom urediti odnosi i dogovoriti uvjeti i nmačin 
plaćanja dugovanja, ali mi taj sporazum nikada nismo potpisali, obzirom da on kao takav ne bi rješio 
ništa od naših problema koje sam naveo da imamo.

Nadam se da te u ovom kratkom opisu shvatili suštinu problema, dakle moja tvrtka je blokadi, na 
imovinu su stavljene hipoteke zbog dugovanja prema poreznoj upravi 7.744.992,43 KN (90% po osnovi 
PDV-a), taj dug svaki mjesec raste i na njega se obračunavaju zatezne kamate istovremno potražujemo 
14.153.940,75 KN od brodogradilišta (3.Maj i Uljanik) iznos koji je skoro dvostruko veći nego ta naša 
dugovanja, te mi tražimo da se napravi cesija, sporazum ili bilo kakvo rješenje kako bi se skinula 
blokada i kako porezni dug više ne bi rastao.

Ne možemo potpisati sporazum u kojem bi prihvatili da nećemo tražiti svoja potraživanja naredne 
dvije godine, i gdje se odričemo kamata za ta potraživanja dok istovremeno nama porezna zaračunava 
kamate,  jer nas za dvije godine možda neće biti, što se nas tiče nama se ne mora ništa platiti direktno, 
neka se napravi cesija i podmire naša porezna dugovanja kako bi izašli iz blokade, a ostatak naših 
potraživanja onda možemo čekati da nam se plati za godinu ili dvije.

Unaprijed se zahvaljujem na razumijevanju i stojim Vam na raspolaganju za sve dodatne informacije.

Lijep pozdrav!

_____________________

Mijo Ćosić

generalni direktor

Ćosićpromex d.o.o.


